



السيرة العلمية والذاتية

الاسم الثلاثي : دريان فاضل احمد
القسم : المحاصيل الحقلية ، كلية الزراعة والغابات، جامعة الموصل، الموصل ، نينوى،
العراق
البريد الإلكتروني الجامعي



rayanobody79@uomosul.edu.iq

التحصيل الدراسي

الشهادة	الاختصاص	سنة التخرج	الجامعة
بكالوريوس	محاصيل حقلية	2006	جامعة الموصل / كلية الزراعة والغابات / العراق
ماجستير	التخصص الدقيق: محاصيل حقلية	2012	جامعة الموصل / كلية الزراعة والغابات / العراق
دكتوراه	التخصص الدقيق: فلسفة في علوم المحاصيل الحقلية	2021	جامعة الموصل / كلية الزراعة والغابات / العراق

حقل المعرفة والاهتمام

- 1- التخصص الذي يعمل فيه التدريسي او الأكاديمي في الوقت الحاضر . (محاصيل حقلية)
- 2- التخصص الذي يهتم به التدريسي ويتابعه (تكنولوجيا البذور و المحاصيل الصناعية والمحاصيل الزيتية)
- 3- تخصصات اخرى قريبة على تخصص التدريسي او الاكاديمي (محاصيل حبوب)

الخبرات العلمية والحقلية

- 1- عضو في نقابة المهندسين الزراعيين العراقيين منذ ؟؟؟؟ سنة. (لا يوجد)
- 2- عضو المكتب الاستشاري منذ ؟؟؟؟ سنة والى ؟؟؟؟ سنة. (لا يوجد)
- 3- خبير او مستشار مؤسسة تعليمية او صناعية. (لا يوجد)
- 4- عضو تحرير مجلة او رئيس تحرير مجلة علمية محلية او دولية. (لا يوجد)

التعيين

- 1- عضو هيئة تدريسية منذ سنة 2012 ولحد الان.
- 2- حاصل على لقب مدرس منذ سنة 2019.
- 3- رئيس قسم او مقرر ؟؟؟؟ منذ سنة والى ؟؟؟؟ سنة. (لا يوجد)

المنشورات العلمية

المجلات العلمية

1. تأثير حجم البذور ومسافات الزراعة في الحاصل ومكوناته لصنفين تركيبين من الذرة الصفراء (*Zea mays L.*) مجلة زراعة الرافدين عدد خاص بالمؤتمر الدولي الاول لقسم المحاصيل مجلد 40 سنة 2012 (محمد عبدالوهاب النوري ريان فاضل احمد العبادي)
2. تأثير حجم البذور ومسافات الزراعة في الصفات النوعية لحبوب صنفين تركيبين من الذرة الصفراء (*Zea mays L.*) مجلة تكريت للعلوم الزراعية المجلد (13) العدد (2) 2013 (محمد عبدالوهاب النوري ريان فاضل احمد العبادي)
3. تأثير حجم البذور ومسافات الزراعة في صفات النمو لصنفين تركيبين من الذرة الصفراء مجلة زراعة الرافدين المجلد (41) العدد (4) 2013. (محمد عبدالوهاب النوري ريان فاضل احمد العبادي)
4. تأثير حجم البذور والكثافة النباتية في صفات الحاصل ومكوناته لصنفين تركيبين من الذرة الصفراء مجلة كركوك للعلوم الزراعية وقائع المؤتمر العلمي الدولي الثاني للبحوث الزراعية للفترة من 30-31/10/2013 (محمد عبدالوهاب النوري ريان فاضل احمد العبادي)

5. تأثير اعماق الزراعة في انبات وحاصل ثلاث اصناف من الحمص الشتوي مجلة جامعة تكريت للعلوم الزراعية عدد خاص بوقائع المؤتمر التخصصي الثالث / الانتاج النباتي للمدة 2014/3/27-26 (محمد عبدالوهاب النوري ريان فاضل احمد العبادي)
6. تأثير الكثافة النباتية والسماذ الفوسفاتي في صفات حاصل الحمص ومكوناته تحت ظروف الزراعة الجافة مجلة تكريت للعلوم الزراعية - عدد خاص بوقائع المؤتمر العلمي السادس للعلوم الزراعية ، 28-29 آذار 2017 (ريان فاضل احمد)
7. تأثير اعماق الزراعة في نمو وحاصل ثلاثة اصناف من الحمص (*Cicer arietinum L.*) مجلة كركوك للعلوم الزراعية المجلد(9) العدد (2) 2018 (ريان فاضل العبادي محمد عبد الوهاب النوري)
8. تأثير الكثافات النباتية والسماذ الفوسفاتي في نمو وحاصل ونوعية الحمص (*Cicer arietinum L.*) مجلة كركوك للعلوم الزراعية المجلد(9) العدد (2) 2018 (ريان فاضل العبادي)
9. تأثير معدل البذار والسماذ المركب NPK على نمو وحاصل بذور الكتان (*Linum usitatissimum L.*) مجلة الفرات للعلوم الزراعية المجلد (13) العدد (2) 2021 (ريان فاضل احمد العبادي ايداد طلعت شاكر)

الندوات والمؤتمرات

مشارك في العديد من الندوات والمؤتمرات

رسائل الماجستير واطارح الدكتوراة

رسالة الماجستير : "تأثير حجم البذور ومسافات الزراعة في الحاصل ومكوناته لصنفين تركيبين من الذرة الصفراء (*Zea mays L.*)"
 اطروحة الدكتوراه : تأثير مواعيد الزراعة ومعدلات البذار والسماذ المركب في نمو وحاصل ونوعية بذور الكتان

(*Linum usitatissimum L.*)

الشهادات التقديرية

1. مشاركة في مؤتمر محلي او دولي و منح شهادة مشاركة او تقديرية (المشاركة في العديد من المؤتمرات والندوات فضلا عن عدة شهادات مشاركة وتقديرية)
2. عضو لجنة تحرير او رئيس لجنة تحرير مؤتمر (لا يوجد)
3. براءة اختراع (لا يوجد)

النشاطات الأخرى

- 1- مشاركة في نشاطات علمية او تربوية لمؤسسات المجتمع المدني (مدارس ابتدائية او ثانوية ، جمعيات فلاحية ، نقابات عمالية ، ...) (لا يوجد)
- 2- الدورات تعليمية او التدريبية داخل مؤسسات التعليم العالي وخارجها (دورات في مديرية زراعة نينوى)



Curriculum vitae



Name: rayan fadhel ahmed
 Department of field crops, College of Agriculture and Forestry,
 University of Mosul, Mosul, Ninawa, Iraq
rayanobody79@uomosul.edu.iq

Education

Certificate	Specialization	Graduation year	University
B. Sc.	Field crops	2006	Mosul University / College of Agriculture and Forests / Iraq
M.Sc.	Field crops	2012	Mosul University / College of Agriculture and Forests / Iraq

Areas of Interest

- 1- The specialization in which the teaching or academic works at the present time. (Field crops)
- 2- The specialization that the teacher is interested in and pursues (seed technology, industrial crops and oil crops)
- 3- Other specializations close to the teaching or academic specialization (cereal crops)

Professional Qualification/ Membership/ Affiliation

- 1- Member of the Syndicate of Agricultural Engineers since ???? general. (none)
- 2- A member of a consulting office since ???? year to year???? general. (none)
- 3- An expert or consultant for an educational or industrial institution. (non)
- 4- Editor-in-chief of a magazine or editor-in-chief of a local or international scientific journal. (none)

Appointment

1. Appoint as Faculty membership 2012.
2. Appoint as Lecturer since 2012.

Publications

Journals

- 1- EFFECT OF SEEDS SIZE AND PLANTS SPACING ON YIELD AND ITS COMPONENTS OF TWO SYNTHETIC VARIETIES OF CORN (*Zea mays* L.) Mesopotamia J. of Agric., Special Issue of the First International Conference on Crops Vol. 40 (2012) Mohammed A..Alnori Rayan Fadhel Ahmad Al-Obady
- 2- Effect of seed size and plant spacing in grain quality of two synthetic varieties of corn (*Zea mays* L.). Tikrit Journal of Agricultural Sciences Volume (13)

- Issue (2) (2013). (Mohammed Abdulwahhab Alnori Rayan Fadhel Ahmad Al-Obady)
- 3- EFFECT OF SEED SIZE AND PLANT SPACING ON GROWTH OF TWO CORN SYNTHETIC VARIETIES .Mesopotamia J. of Agric Vol. (41) No. (4) 2013 Al-Noori, M. A. Rayan Fadhel Ahmad Al-Obady
 - 4- Effect Of Seed Sizes And Plant Population On Yield And Its Components Of Two Synthetic Varieties Of Corn (*Zea Mays* L.) Kirkuk Journal of gricultural Sciences Proceedings of the Second International Scientific Conference on Agricultural Research for the period from 30-31/10/2013. (Al-Noori , M. A . Rayan Fadhel Al-Obady)
 - 5- Effect of sowing depths on germination and yield for tree varieties of winter chickpea. A special issue of the proceedings of the third specialized conference / plant production for the period 26-27/3/2014. (Mohammed Abdulwahhab Alnori and Rayan Fadhel Ahmad Al-Obady)
 - 6- Effect Plant Density and Phosphatic Fertilizer of Growth and Yield of Chickpea Under Rainfed Conditions . Tikrit Journal of Agricultural Sciences - Special Issue of the Sixth Scientific Conference on Agricultural Sciences, 28-29 March 2017. (Rayan Fadhel Ahmad Al-Abady)
 - 7- Effect Plant Density and Phosphatic Fertilizer of Growth and Yield of Chickpea Under Rainfed Conditions. Kirkuk Journal of Agricultural Sciences Volume (9) Issue (2) 2018. (Rayan Fadhel Ahmad Al-Abady)
 - 8- Effect Of Plant Density And Phosphate Fertilizer On Growth , Yield And Quality Of Chickpea (*Cicer arietinum* L.). Kirkuk Journal of Agricultural Sciences Volume (9) Issue (2) 2018. (Rayan F. Al-Obady, Mohamed, A. Al-Noori)
 - 9- Effect of seeding rate and NPK compound fertilizer on growth and yield of flax(*Linum usitatissimum* L.) . Euphrates Journal of Agriculture Science-13 (2): 90-102, 2021. (Rayan Fadel Ahmed Al-Abadi Iyad Talaat Shaker)

Conference Proceedings

Participation in many conferences and seminars, as well as several certificates of participation and appreciation

Supervisor for Students of M.Sc. and Ph.D.

M.Sc. EFFECT OF SEEDS SIZE AND PLANTS SPACING ON YIELD AND ITS COMPONENTS OF TWO SYNTHETIC VARIETIES OF CORN (*Zea mays* L.)

Ph.D. EFFECT OF SOWING DATES, SEEDING RATES ,AND COMPOUND FERTILIZER ON GROWTH,YIELD AND QUALITATIVE OF FLAX SEEDS(*Linum usitatissimum* L.)

Certificates of Appreciation

1. Participation in a local or international conference and granting a certificate of participation or appreciation (participation in many conferences and seminars as well as several certificates of participation and appreciation)
2. Member of the editorial committee or head of the editorial committee of a conference (there is none)
3. Patent (none)

Other Activities

- 1- Participation in scientific or educational activities of civil society institutions (primary or secondary schools, agricultural associations, labor unions, ...) (there is none)
- 2- Educational or training courses inside and outside higher education institutions (courses in the Nineveh Agriculture Directorate)